



# အကြမ်းဖက်မြန်မာစစ်အုပ်စုအပေါ်ကနေဒါ၏ ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှု အသစ်များကို JFM ကြိုဆို စစ်အုပ်စုအပေါ်ပထမဆုံးသော ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုဖြစ်

ယမန်နေ့က ကြေညာခဲ့သည့် မြန်မာစစ်အုပ်စုအပေါ် ကနေဒါနိုင်ငံ၏ နောက်ဆုံးအသုတ် ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုများကို Justice For Myanmar က ကြိုဆိုပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ပတ်သက်၍ ယခုနှစ်တွင် ပထမဆုံးအကြိမ် ချမှတ်လိုက်သည့် ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုများသည် “စစ်အုပ်စု၏ ဆိုးရွားသော လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း အမြစ်တွယ်နေသည့် အကြမ်းဖက်မှု၊ ဖိနှိပ်မှု၊ မတည်ငြိမ်မှုနှင့် ပိုမိုဆိုးရွားလာသည့် အကျပ်အတည်းများအား တုန့်ပြန်ဆောင်ရွက်လိုက်ခြင်း” ဖြစ်သည်။

ကနေဒါနိုင်ငံသည် စစ်အုပ်စု၊ ယင်းထိန်းချုပ်ထားသည့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် စစ်အုပ်စု၏ အဓိက လူပုဂ္ဂိုလ်များကို ပစ်မှတ်ထားချမှတ်ခဲ့သည်။ မြန်မာစစ်အုပ်စုအပေါ် အစိုးရများမှ ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှု ချမှတ်ခြင်းသည် ပထမဆုံးအကြိမ် ဖြစ်သည်။

ကနေဒါ၏ ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုက ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့သည့်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ထိန်းချုပ်မှုအောက်ရှိ သူများကိုလည်း သက်ရောက်သည်။ ဆိုလိုသည်မှာ မြန်မာစစ်အုပ်စုအပေါ် ယခုဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုများသည် မိုဘိုင်းအော်ပရေတာ များနှင့် ထိတွေ့လုပ်ဆောင်ရသည့် အချက်ပြဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး၊ ရုပ်မြင်သံကြား၊ အသံလွှင့်ဌာနနှင့် သတင်းစာများကို ကြီးကြပ်လုပ်ကိုင်ရသည့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓါတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး အစရှိသော အဖွဲ့အစည်းများအပေါ်တွင်လည်း သက်ရောက်သည်။

ကနေဒါနိုင်ငံသည် အမှတ် (၃၃) ခြေမြန်တပ်မဌာနချုပ်အား ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှု ချမှတ်ခဲ့သည်။ ယင်းတပ်မသည် ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ရိုဟင်ဂျာများအပေါ် လူမျိုးတုံးသတ်ဖြတ်မှုအား ကျူးလွန်ခဲ့သူ

ဖြစ်သည်။ စစ်အုပ်စု၏ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖြိုခွင်းမှုများတွင်လည်း ယင်းတပ်မကို အသုံးပြုခဲ့ပြီး၊ ငြိမ်းချမ်းစွာဆန္ဒပြသူများအား သတ်ဖြတ်ခဲ့သည်။

တပ်မ ၃၃ သည် စစ်တပ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းစုကြီး မြန်မာ့စီးပွားရေးဦးပိုင်လီမိတက်တွင်လည်း ရှယ်ယာရှင်တစ်ဦး ဖြစ်ကြောင်း Justice For Myanmar ထံ လျှို့ဝှက်ပေါက်ကြားလာသည့် ရှယ်ယာရှင်အချက်အလက်များအရ သိရ သည်။

ကနေဒါနိုင်ငံမှ ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုချမှတ်လိုက်သည့် လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ (နစက) အဖွဲ့ဝင်များ၊ စစ်အုပ်စုဝန်ကြီးများနှင့် ဒုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည်။

ယင်းတို့တွင် စစ်အုပ်စု၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးကံဇော် ပါဝင်သည်။ ၎င်းသည် ယခုမတ်လအတွင်း စစ်ခေါင်းဆောင်မင်းအောင်လှိုင်၏ ရုရှားခရီးစဉ်တွင် လိုက်ပါသွားသူဖြစ်ပြီး၊ စစ်အုပ်စု၏ ကျူးလွန်လျက်ရှိသည့် အကြမ်းဖက်စစ်ဆင်ရေးကို ဘဏ္ဍာငွေထောက်ပံ့မည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို မြှင့်တင်လုပ်ဆောင်ပေးခဲ့သူ ဖြစ်သည်။

ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ကံဇော်က ထားဝယ်မြို့တွင် တည်ဆောက်ရန် ဆိပ်ကမ်းတစ်ခု၊ ကျောက်မီးသွေးသုံး စွမ်းအင်စက်ရုံတစ်ခုနှင့် ရေနံချက်စက်ရုံတစ်ခုတို့အတွက် ရုရှားနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုဝန်ကြီးနှင့် နားလည်မှုစာချုပ်လွှာတစ်ရပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်။

စစ်အုပ်စု၏ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေး ဒုဝန်ကြီးသုံးဦးကိုလည်း ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုများချမှတ်ခဲ့သည်။ ၎င်းတို့သည် စစ်အုပ်စုအတွက် အီလက်ထရောနစ်စောင့်ကြည့်ထောက်လှမ်းရေး၊ ဆင်ဆာဖြတ်တောက်ရေးနှင့် အင်တာနက်ဖြတ်တောက်ရေးတို့ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ပေးသူများ ဖြစ်ကြသည်။

နောက်တစ်ဦးသည် မင်းအောင်လှိုင်၏ နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးအကြံပေးနှင့် ယခင်ရေတပ်ခေါင်းဆောင်ဖြစ်သူ မိုးအောင် ဖြစ်သည်။ မိုးအောင်သည် ကနေဒါနိုင်ငံကပင် ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုများချမှတ်ထားသူ မြန်မာစစ်တပ်ခရိုနီ နေအောင်၏ ညီဖြစ်သူ ဖြစ်သည်။ မိုးအောင်နှင့် နေအောင်တို့သည် ယခုအခါ ကွယ်လွန်သွားပြီဖြစ်သည့် အောင်သောင်း၏ သားများဖြစ်သည်။ အောင်သောင်း

သည် ယခင်စစ်အစိုးရလက်ထက်တွင် ဝန်ကြီးဟောင်း တစ်ဦးဖြစ်ပြီး၊ ၎င်းအား “အကြမ်းဖက်မှု၊ ဖိနှိပ်မှုနှင့် အကျင့်ပျက်ခြစားမှုများ ကျူးလွန်သည့်အတွက်” အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုက ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုများ ချမှတ်ခဲ့သည်။

ကနေဒါနိုင်ငံသည် ၎င်းတို့၏ ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုကြေညာချက်တွင် “မိမိတို့အနေဖြင့် အလားတူ အရေးယူ ဆောင်ရွက်မှုများချမှတ်ရန် နိုင်ငံအားလုံးကို ဆက်လက်တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။ နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝန်း အနေဖြင့် မြန်မာစစ်အစိုးရအား လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာပံ့ပိုးမှုများနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာပံ့ပိုးမှုအားလုံးကို ရပ်ဆိုင်းရန်၊ စစ်အစိုးရနှင့် ၎င်းတို့၏ ကိုယ်စားလှယ်များထံ စစ်လက်နက်၊ စက်ပစ္စည်း၊ စစ်ဘက်-အရပ်ဘက်နှစ်မျိုးသုံးပစ္စည်းများနှင့် နည်းပညာအကူအညီများ လွှဲပြောင်းရောင်းချမှုများကို ရပ်ဆိုင်းရန် တောင်းဆိုပါသည်” ဟု ဖော်ပြခဲ့သည်။

**Justice For Myanmar ၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ မရတနာမောင်က** “အခု ကနေဒါဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုတွေက စစ်အုပ်စုကို ခိုင်မာတဲ့သတင်းစကားပါးလိုက်တာဖြစ်ပေမယ့်လည်း စစ်အုပ်စုရဲ့ အကြမ်းဖက်စစ်ဆင်ရေးကို ရပ်တန့်ဖို့အတွက် လုပ်ဆောင်စရာအများကြီး လိုအပ်နေပါတယ်။

စစ်အုပ်စု တရားမဝင်အာဏာသိမ်းကြိုးပမ်းခဲ့တာ ၄ နှစ်ကျော် ရှိလာပြီ။ စစ်အုပ်စုက အကြမ်းဖက်စစ်ဆင်ရေးကို အပြစ်ပေးအရေးယူခံရခြင်းအလျဉ်းမရှိ ဆက်ပြီးကျူးလွန်နေဆဲပါပဲ။ မြန်မာလူထုကလည်း သတ္တိပြောင်စွာနဲ့ ခုခံဆန့်ကျင်နေဆဲပါ။

ခုခံတော်လှန်မှုတွေအနေနဲ့ ထိရောက်တဲ့ ထိန်းချုပ်ကွပ်ကဲမှု ရနိုင်ဖို့အတွက် ဒေသန္တရစီမံအုပ်ချုပ်မှုတွေကို အောင်အောင်မြင်မြင် တည်ဆောက်ပြီး တိုးချဲ့လုပ်ဆောင်လာနိုင်တာကြောင့် စစ်အုပ်စုရဲ့ တရားမဝင် အာဏာသိမ်းကြိုးပမ်းမှုက ကျရှုံးခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

အစိုးရများအနေနဲ့ မြန်မာလူထုနှင့်အတူ ရပ်တည်ဖို့၊ မြန်မာလူထုရဲ့အသံကို နားထောင်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ စစ်အုပ်စုရဲ့ စစ်ရာဇဝတ်မှုနဲ့ လူသားမျိုးနွယ်အပေါ်ကျူးလွန်တဲ့ရာဇဝတ်မှုတွေအတွက် လိုအပ်တဲ့ အရင်းအမြစ်တွေကို ပိတ်ဆို့ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

ကနေဒါနဲ့ သူ့ရဲ့မိတ်ဖက်များကလည်း စစ်အုပ်စုရဲ့ ဘဏ္ဍာငွေ၊ စစ်လက်နက်၊ စက်ပစ္စည်းကိရိယာများ နဲ့ လေယာဉ်ဆီ ရင်းမြစ်တွေကို ပစ်မှတ်ထားတဲ့ ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုတွေကို တိုးချဲ့ချမှတ်ဖို့ Justice For Myanmar က တောင်းဆိုပါတယ်။

ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုတွေ ထိရောက်ဖို့ဆိုရင် စုပေါင်းညှိနှိုင်းချမှတ်တာမျိုး၊ စစ်အုပ်စုရဲ့ ကွန်ရက်တစ်ခုလုံးကို ပစ်မှတ်ထားတာမျိုး လုပ်ဆောင်သင့်ပါတယ်။

မြန်မာစစ်အုပ်စုနဲ့ သူတို့ရဲ့ ရာဇဝတ်စီးပွားဂိုဏ်းကို မဖြစ်မနေ ဖျက်သိမ်းရပါမယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

### ပိုမိုသိရှိရန်

ကနေဒါနိုင်ငံ၏ ကြေညာချက်ကို [ယခုနေရာတွင်](#) ဖတ်ရှုပါ။ မတ်လ ၇ ရက်နေ့တွင် ကနေဒါနိုင်ငံက ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှု ချမှတ်သူများတွင်

### အဖွဲ့အစည်းများ

- (၁) မြန်မာစစ်တပ်
- (၂) စစ်အုပ်စု၏ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၃) အမှတ် (၃၃) တပ်မဌာနချုပ်

### လူပုဂ္ဂိုလ်များ

- (၄) စစ်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဘရွှေ
- (၅) စစ်အုပ်စု၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်ဆံရေးပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ကံဇော်
- (၆) စစ်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံးဝန်ကြီး (၂) ကိုကိုလှိုင်
- (၇) စစ်အုပ်စု ဆက်သွယ်ရေးနှင့်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဒုဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ်လှမွန်
- (၈) စစ်အုပ်စု ဆက်သွယ်ရေးနှင့်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဒုဝန်ကြီး အောင်ကျော်ထွန်း

- (၉) စစ်အုပ်စု ဆက်သွယ်ရေးနှင့်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဒုတိယကြီး အောင်မြင်
- (၁၀) စစ်အုပ်စုကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနဒုတိယကြီး ပိုလ်ချုပ်ကိုလေး
- (၁၁) စစ်အုပ်စုစီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဒုတိယကြီး သန်းသန်းလင်း
- (၁၂) စစ်အုပ်စုစီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဒုတိယကြီး မင်းထွဋ်
- (၁၃) စစ်အုပ်စုတိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ခွန်သန့်ဇော်ထူး
- (၁၄) စစ်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံးဝန်ကြီး (၁) ပိုလ်ချုပ်မိုးအောင်
- (၁၅) စစ်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံးဒုတိယကြီး (၃) ထင်ကျော်သူ
- (၁၆) စစ်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံးဝန်ကြီး (၄) အောင်ကျော်ဟိုး

Justice For Myanmar သည် သုတေသနပြုလေ့လာခြင်း၊ ဒေတာအချက်အလက်များကို ပုံဖော်ခြင်းနှင့် အစီရင်ခံခြင်းတို့ဖြင့် ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်မှု၊ စစ်ရာဇဝတ်မှုများနှင့် ကျယ်ပြောလှသည့် အတိဒုက္ခရောက်မှုများမှ အကျိုးအမြတ်ရရှိနေသော ကုမ္ပဏီများနှင့် ရာဇဝတ်ကောင်များကို ဖော်ထုတ်ရန်အတွက် ဆောင်ရွက်နေသည့် လျှို့ဝှက်တက်ကြွလှုပ်ရှားသူအုပ်စုဖြစ်သည်။

**[media@justiceformyanmar.org](mailto:media@justiceformyanmar.org) | <https://www.justiceformyanmar.org/>**  
**<https://x.com/justicemyanmar> | <https://www.facebook.com/justiceformyanmar.org/>**